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Zápis č. 4/2008 ze 4. jednání  AS FEK ZČU v Plzni  
ze dne 4. 6. 2008 

 

Přítomní senátoři: Pavla Boháčová, Ing. Josef Červený, Ph.D., Lucie Elhotová, Ing. Venuše 
Fišerová, RNDr. Mikuláš Gangur, Ph.D., Ing. Dita Hommerová, Ph.D., Ing. Hana Kunešová, 
Lukáš Lev, Nikola Pantovič, doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, Jan Sladovník, Mgr. Radka 
Štruncová, Ing. Jiří Vacek, Ph.D., doc. Ing. Emil Vacík, PhD. Ing. Andrea Žejdlová 

Omluvení senátoři: doc. PaedDr. Ludvík Eger, CSc. 

Přítomní hosté: doc. Ing. Milan Hrdý, PhD., Ing.et Ing. Miloš Nový, Ing. Miroslav Pavlák, 
Ph.D., Ing. Bohuslav Šimek 
 
Přítomno:  15 senátorů. AS FEK byl po celou dobu jednání pléna usnášeníschopný. 
 
Program:  

 
1.   Schvalování rozpočtu FEK na rok 2008 

2.   Různé 

 

Předsedkyně AS FEK přivítala přítomné senátory a hosty. Pro další jednání AS FEK navrhla 
termín 25. 6. 2008 od 12 hod. v HJ 210, kdy bude na programu zejména schvalování 
aktualizace dlouhodobého záměru FEK a schvalování předsedy komise pro studijní záležitosti 
a členů všech komisí AS FEK. V zimním semestru ak.r. 2008/09 se uskuteční jednání AS 
FEK ve dnech 8.10., 12.11. a 10.12. 2008 vždy od 9 hod. v HJ 210. 

 

Ad 1) Schvalování rozpočtu FEK na rok 2008 

Úvodní slovo si vzal děkan FEK doc. Hrdý.  Uvedl, že po minulém jednání AS FEK zohlednil 
připomínky některých senátorů a konečný návrh rozeslal všem senátorům 1.6.2008. Rozpustil 
částku 200 tis. Kč původně rezervovaných pro KJA, a to následovně: 150 tis. Kč jako 
podporu výuky v rámci programu Erasmus a 50 tis. Kč na nákup zahraniční odborné literatury 
pro studenty. Dále uvedl, že tajemník FEK a předsedkyně AS FEK jednali o systému kontroly 
hospodaření s finančními prostředky děkanátu a středisek FEK. V případě, že nebudou 
některé položky v rámci rozpočtu  děkanátu FEK vyčerpány, budou přesunuty do rezervního 
fondu a poslouží na úhradu ztráty střediska SEES, popřípadě budou rozpuštěny na katedry 
podle rozpočtových pravidel. Děkan FEK znovu zopakoval, že udělal hodně opravdu 
vstřícných kroků a na katedry jde více než 2 mil. Kč oproti roku 2007. Schválení rozpočtu 
FEK je důležité nejen pro fakultu, ale i pro celou univerzitu. V případě, že by rozpočet nebyl 
schválen, svolal by děkan FEK celou akademickou obec, přičemž účast všech akademických 
pracovníků s plným úvazkem by byla povinná a zde by senátoři, kteří nehlasovali pro 
rozpočet, museli své jednání vysvětlit. Zároveň by se podle děkana FEK museli senátoři 
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zpovídat a odůvodnit své jednání i před vedením ZČU. Otázka rozpočtu je podle něj 
diskutabilní, nikdy se nenajde optimální řešení.  

Senátorka Ing. Hommerová upozornila děkana FEK, že jako senátorka je odpovědná pouze 
akademické obci a nikoli vedení ZČU, tomu se zodpovídá děkan. K tomuto tvrzení se připojil 
senátor RNDr. Gangur.  

Senátor doc. Plevný opakovaně vysvětlil svá nesouhlasná stanoviska k navrhovanému 
rozpočtu.  

Senátor doc. Vacík zdůraznil, že se nejedná o konfrontační boj mezi katedrami a děkanátem, 
je naopak nutné hledat společnou cestu a vystupovat jako partneři.  

Senátor Ing. Červený se vyjádřil k finanční kontrole položky vlastních příjmů a uvedl, že 
v této položce jsou zahrnuty i dary a činnost 1491. 

Senátor Ing. Vacek vyzval děkana FEK, aby zvážil vzdát se možnosti rozhodovat o rozdělení 
vlastních příjmů FEK bez předchozího projednání s AS FEK. Za těchto okolností by byl 
ochoten podpořit rozpočet.  

Předsedkyně AS FEK Ing. Kunešová zdůvodnila požadavek důkladné kontroly čerpání 
finančních prostředků. Kontrola má oporu nejen v zákonu o VŠ, ale také ve Statutu FEK čl. 
25 a 26. Podle těchto článků by dokonce fakulta měla srovnávat efektivitu hospodaření s 
 jinými ekonomickými fakultami u nás i v zahraničí, což se však  jeví jako obtížné. 

Proděkan ing. Nový oponoval, že se děkan FEK nemůže vzdát možnosti rozhodovat o použití 
vlastních příjmů – děkan předkládá návrhy a AS je schvaluje. Bylo by to v rozporu se 
zákonem o vysokých školách. 

Předsedkyně AS FEK vyvrátila toto tvrzení s tím, že zákon o vysokých školách  neuvádí, že o 
vlastních příjmech fakulty rozhoduje děkan. Toto je zahrnuto pouze v rozpočtových 
pravidlech FEK schválených v únoru minulým AS FEK. Dle zákona o vlastních příjmech 
fakulty rozhoduje „orgán fakulty“, kterým je nejen děkan, ale i akademický senát. 

Děkan FEK doc. Hrdý vysvětlil, že během jeho funkčního období došlo k posílení vědecko-
výzkumných aktivit a akreditačního potenciálu fakulty. Od příštího roku bude moci „vnutit“ 
docenty a profesory na katedry a tito budou plně financováni z rozpočtu kateder.  

Dále byla diskutována otázka volby do stávajícího AS. Děkan Hrdý znovu zopakoval, že 
volby byly výrazným způsobem ovlivněny téměř stoprocentní volební účastí členů 
akademické obce.  

RNDr. Gangur namítnul, že je snad dobře, když je 95% volební účast.  

Děkan konstatoval, že je otázkou, zda někteří senátoři nebyly voleni proto, že populisticky 
kritizovali údajné vysoké platy na děkanátě.  

RNDr. Gangur reagoval, že on osobně kandidoval s tím, že chce změnu.  

Proděkan Ing. Pavlák podotkl, že jsou schválené bodované aktivity, kde za každý projekt jde 
na katedry příslušný počet bodů a finančních prostředků. Není tedy důvod k odměňování 
řešitelů takových projektů, zvlášť když je zpracovávají v pracovní době. V rámci těchto 
projektů jsou odměny řešitelům uznatelnými náklady. Dle proděkana ing. Pavláka je AS FEK 
pouze poradním orgánem nikoli rozhodovacím. 

Senátor Ing. Vacek uvedl, že primárním kritériem hodnocení akademického pracovníka by 
neměly být odpracované hodiny, ale výsledky práce.  Práce na projektech je vzhledem k  
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„pracovní době“ve stejném vztahu jako výuka v 1. (placeném) ročníku CŽV. Ing. Vacek dále  
upozornil , že senát není poradním orgánem děkana, tím je kolegium děkana.  

Senátor doc. Plevný upozornil proděkana Ing. Pavláka na jemu zřejmě neznámou skutečnost, 
že odměny z grantů (např. GAČR) jsou zanedbatelné v porovnání s vykonanou prací a váhou 
a významem těchto projektů pro řešitele i celou fakultu.  

 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje rozpočet FEK ZČU na rok 2008 včetně příloh č. 1, 2, 3. 

Přítomno:  15 členů AS FEK 

Hlasování: 9 pro, 3 proti , zdrželi se 3 – Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 2) Různé 
Děkan FEK avizoval rozeslání e-mailu, kde vyzve všechny k přípravě změn rozpočtových 
pravidel na rok 2009. 

 

SCHVÁLENÁ USNESENÍ 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje rozpočet FEK ZČU na rok 2008 včetně příloh č. 1, 2, 3. 

Přítomno:  15 členů AS FEK 

Hlasování: 9 pro, 3 proti , zdrželi se 3 – Usnesení bylo přijato. 

 

V Plzni, 4. 6. 2008                                                       Zapsala:  Ing. Dita Hommerová, Ph.D.  

 


